
                                           

 

Standpunten PvdA Heeze-Leende op weg naar de                    

Gemeenteraadsverkiezingen in 2022 

 

De PvdA staat voor een socialer en eerlijker verdeling. Op grond van deze 

kernwaarden hebben we de volgende standpunten geformuleerd op weg 

naar de gemeenteraadsverkiezingen in 2022, 

 

Wonen 

Er zijn te weinig betaalbare woningen beschikbaar voor onze jongeren en 

voor onze senioren. De woningen die vrij komen worden opgekocht door 

beleggers of worden toegewezen aan de hoogste bieder, vaak van buiten 

onze gemeente. Uit de laatste woonvisie blijkt dat er een groot tekort is aan 

met name senioren- en starterswoningen, terwijl op dit moment veelal vrije 

sector woningen worden gebouwd. Dit moet anders.  

- Wij willen meer betaalbare koop- en huurwoningen in al onze kernen met en zonder 

zorgvoorziening. Jongeren hebben recht op een passende woning. De PvdA wil zo 

snel mogelijk zelfbewoningsplicht voor nieuwbouwwoningen instellen. 

- Goede afspraken maken met de woningbouwcorporaties betreffende het bouwen 

van nieuwe woningen, het in stand houden van bestaande huurwoningen en het 

verbeteren van de leefomgeving in onze wijken. 

- De gemeente Heeze-Leende moet, samen met de woningcorporaties, een 

fatsoenlijke bijdrage leveren aan het huisvesten van statushouders. Voor 

nieuwkomers is een goed inburgeringstraject incl. goed taalonderricht het startpunt. 

- “De Breedvennen” in Leende moet ontwikkeld worden met woningen waaraan in 

onze gemeente, voor onze inwoners, behoefte is. 

- Het zgn. afwegingskader bij het beoordelen van bouwplannen moet flexibel en 

faciliterend gehanteerd worden Wij willen samen met initiatiefnemers uitzoeken hoe 

plannen wel gerealiseerd kunnen worden. 

- Alle nieuwbouw wordt klimaatneutraal én bewonersvriendelijk ( m.n. voor de 

ouderen ) uitgevoerd. 

- Voor starters ontwikkelt de Gemeente beleid zodat jongeren in staat zijn om zich 

binnen onze Gemeente te vestigen. Beleid gericht op betaalbare woningen, met 



ondersteuning door premies of lagere gemeentelijke belastingen in de eerste 5 jaar 

na aankoop van hun eerste huis  
- PvdA Heeze-Leende stelt zich op het standpunt dat de Gemeente zowel voor de 

ouderen als voor de jongeren een aantrekkelijke groene Gemeente is om te wonen, 

waarbij leefbaarheid voor iedere leeftijdscategorie het uitgangpunt is 

Leefbaarheid 

Heeze-Leende is een groene Brabantse gemeente, waar het aangenaam is om 

te wonen. Wij willen dat zo houden en indien mogelijk nog verbeteren. Dit 

vraagt gerichte investeringen, waarbij de gemeente een actieve rol moet 

spelen. 

- Nu de MFA in Leende is gerealiseerd moet het Marktplein incl. de Dorpsstraat ter 

plekke tot een echt dorpsplein worden omgevormd waarbij ruimte blijft voor 

hulpdiensten en evenementen. Dat betekent dus ook voor de kern van Leende dat 

verkeersarm het uitgangspunt is en het gedeelte tussen Kerkstraat en Margrietlaan 

de status zou moet  krijgen van een autogaststraat. 

- De 3 dorpshuizen in onze gemeente dienen door de gemeente in staat te worden 

gesteld om aan verenigingen en overige maatschappelijke organisaties zoals KBO’s, 

de Zonnebloem  en Seniorenbelangen, de benodigde faciliteiten te kunnen bieden. 

De Bibliotheek dient een geïntegreerd onderdeel van de dorpshuizen uit te maken. 

- Snelle ontwikkeling van het centrum van Heeze en Leende, waarbij veilig, gezellig en 

prettig winkelen van het grootste belang is. Bij de uitvoering niet wachten op een 

kant en klaar totaalplan, maar gewoon bepaalde zaken direct aanpakken ( overdekte 

fietsenrekken, openbare toiletten, zitbanken etc. ) via deelplannen. Ook hier moet 

aandacht zijn voor het ontwikkelen van voldoende woningen, in alle categorieën. 

- Een goed ondernemersklimaat houdt Heeze-Leende leefbaar. 

- Ondernemers dienen een belangrijke rol te spelen bij het bepalen van de toekomst 

van onze gemeente. Winkeliers die willen verhuizen naar het centrumgebied in 

Heeze moeten actief worden ondersteund door de gemeente. In de gemeentelijke 

begroting dient hiervoor geld opgenomen te worden via een interessante 

stimuleringsregeling. De gemeente dient meer energie te steken in haar relatie met 

de ondernemersverenigingen in Heeze-Leende. 

- Het voorkomen van leegstand van winkelpanden dient onderdeel van het 

gemeentelijk beleid te zijn. Projectontwikkelaars moeten aangesproken worden op 

hun sociaal maatschappelijke verantwoordelijkheid, waardoor het vragen van 

woekerprijzen wordt tegen gegaan. 

Inwonerparticipatie 

Dorpsraden zijn er niet voor niks. Jongeren en nieuwkomers moeten een 

actieve rol krijgen in onze samenleving om ook hun toekomst veilig te stellen. 

- Politiek moet ( weer ) leuk zijn. Om hun toekomst veilig te stellen dienen jongeren 

politiek bewuster te worden. De PvdA in Heeze-Leende wil hen actief betrekken bij 



nieuwe, uitdagende onderwerpen. Wij willen met de jongeren in gesprek over een 

optimistische, realistische, maar ook idealistische toekomst. Wij willen leuke 

laagdrempelige kennismakingsevenementen, zoals een politiek Jongeren café, 

organiseren om hun interesse te wekken, niet alleen in aanloop naar de verkiezingen, 

maar ook vooral daarna. 

- Het toetreden tot gemeenschappelijke regelingen door de gemeente verkleint de 

zeggenschap van gemeenteraden op een groot deel van de financiën. De inwoners 

verliezen hiermee dus ook invloed binnen hun gemeente. Wij willen deze 

ontwikkeling stoppen. 

- Sluit als gemeente heldere en eerlijke convenanten af met de dorpsraden en de 

kernraad in Leenderstrijp om een betere invulling te geven aan de zo broodnodige 

burgerparticipatie. Ook andere bewonerscollectieven en het actieve verenigingsleven 

verdienen een serieuze rol in deze burgerparticipatie. De in onze gemeente actieve 

organisaties zoals de KBO’s, Vluchtelingenwerk, Seniorenbelangen, de Zonnebloem 

en anderen zullen wij actief betrekken bij het stimuleren van de betrokkenheid van 

onze burgers. 

                                                                                                                                                                                                                       

Bestuur / Algemene Zaken 

Het bestuur moet visie hebben, die ook kunnen uitdragen, daadkrachtig zijn 

en beschikken over communicatieve eigenschappen en vooral goed kunnen 

luisteren. 

- De gemeentefinanciën moeten op orde blijven, terwijl we fors moeten investeren in 

het in stand houden en verbeteren van de leefbaarheid van Heeze-Leende. 

- Inwoners en bedrijven die door de Corona pandemie in de problemen zijn gekomen 

moeten ruimhartig ondersteund worden bij het vinden van oplossingen. Om te 

verwachten leegstand te voorkomen zal het omvormen van bedrijfspanden naar 

woningen serieus overwogen moeten worden. 

- Voor iedere inwoner van Heeze-Leende is een glasvezelverbinding een must. De 

gemeente dient ons eigen glasvezelnetwerk blijvend te ondersteunen. Goede 

zorgvoorzieningen zonder snel internet zijn onmogelijk. 

- Aandacht voor de gemeentelijke organisatie moet vooral gericht zijn op kwaliteit van 

de medewerkers. Goede kandidaten moeten aangetrokken worden en dienen 

gemotiveerd in dienst van onze gemeente hun bijdrage te blijven leveren. Richt de 

organisatie in met de aandacht op het vervullen van de zgn. “regie” functie.  

- Heeze-Leende moet een zelfstandige gemeente blijven. Omvangrijke uitvoerende 

zaken moeten in samenwerking met andere gemeenten worden georganiseerd. 

- De gemeente beschouwt haar inwoners als buren en niet als een dossiernummer. 

- Het wethouderschap is een echt vak. We willen onze bijdrage leveren aan goed 

opgeleide, deskundige bestuurders met visie, die samenwerkingsgericht zijn en 

betrokken bij onze gemeente en haar inwoners. 



 

Zorgvoorzieningen 

Iedereen verdient goede zorg. Daar waar landelijke regelingen tekort schieten 

moet de gemeente, eventueel in samenwerking met andere gemeenten, 

helpen. Goede zorg is een recht. Eenzaamheid van vooral ouderen, maar ook 

van jonge kinderen vraagt om een actieve rol van de gemeente. 

- De PvdA vindt het vanzelfsprekend dat in Heeze-Leende het zorgen voor elkaar 

centraal staat. De gemeente spant zich in om zorgen over familie en vrienden, die bij 

onze inwoners leven, weg te nemen. 

- Geef iedere inwoner van Heeze-Leende, die daartoe in staat is, de kans om bij te 

dragen aan een samenleving in Heeze-Leende waarin zorgen voor elkaar centraal 

staat. 

- De gemeente heeft oog voor de toenemende vereenzaming van vooral ouderen. De 

gemeente Heeze-Leende zal activiteiten ontplooien en stimuleren om eenzaamheid 

bij inwoners te voorkomen, waarbij de inbreng van organisaties zoals de Zorg 

coöperatie “Graag Gedaan” belangrijk is. 

- Onze sociale voorzieningen moeten evenwichtig en van een goed niveau zijn. “Het 

mag gerust iets meer zijn”. Het beleid dient met name gericht te zijn op preventie, 

want voorkomen is beter dan genezen. 

- De gemeente dient een actieve rol te spelen in het bekend maken van veel 

bestaande landelijke regelingen, waarvan in Heeze-Leende door onbekendheid 

nauwelijks gebruik gemaakt wordt. 

- In het kader van de invulling van de gemeentelijke zorg binnen de kaders van de 

Participatiewet zal de gemeente de Sociale werkgelegenheid versterken. 

- Ouderenzorg dient maatwerk te zijn, waarbij de gemeente ondersteunt. Jeugdzorg 

blijft onverminderd beschikbaar door regionale samenwerking. 

- De Partij van de ARBEID staat voor goed zorgen voor burgers die dagelijks arbeid 

verrichten, vaak onder grote druk en burgers die veel arbeid hebben verricht en nu 

recht hebben om goed verzorgd te worden. Wij willen daar een goede invulling aan 

geven. 

- Jongeren hebben recht op werk / arbeid. De gemeente moet hierin een rol vervullen. 

 

 

 

 

 



Verkeer 

Er rijden te veel ( vracht)auto’s, door onze kernen die daar niet hoeven te zijn. 

Dit leidt tot overlast, maar erger nog tot onveilige situaties. Kinderen die op 

de fiets naar school gaan lopen dagelijks een risico.  Daarom willen wij:  

- Een totaal mobiliteitsplan voor Heeze-Leende , dat gereed moet zijn in 2022, moet 

zorgen voor betere en veiliger fiets- en wandelvoorzieningen in de kernen en het 

buitengebied. Hierbij dient ook een renovatie van de bestaande fiets- en 

voetgangerstunnel bij het NS station gerealiseerd te worden. 

- Ook dienen bestaande voetpaden en trottoirs in goede staat te worden gehouden. 

- De Centrale As dient binnen 10 jaar afgerond te zijn. De verbinding tussen de A67 en 

de A2 moet m.n. het vrachtverkeer buiten onze kernen houden. 

- Het openbaar vervoer in onze gemeente moet gericht zijn op een goede aansluiting 

op de treinverbindingen van en naar Heeze, zowel wat aankomst- en vertrektijden 

betreft alsook de frequentie ( b.v. vanaf 6 uur ’s morgens t/m 21 uur ’s avonds. 

- In 2022 moet begonnen worden met de aanleg van een veilig fietspad tussen Leende 

en Sterksel en het realiseren van een fiets- en wandelpad aan de Valkenswaardseweg 

in Leende. 

- Fietsen door het centrum in Heeze en Leende is gevaarlijk en dus beangstigend. Bij 

het ontwikkelen van het centrumplan in Heeze en Leende moeten goede 

fietsvoorzieningen zorgen voor meer veiligheid. 

- De aansluiting van de Randweg in Heeze naar het industrieterrein Poortmannen en 

de Somerenseweg moet de komende 3 jaren gerealiseerd worden, waarbij een 

ongelijkvloerse spoorwegovergang / - tunnel een must is. 

- Er moet haast gemaakt worden met de aanleg van veilige spoorwegkruisingen in de 

hele gemeente. Binnen 10 jaar moeten alle kruisingen ongelijkvloers zijn, waarbij het 

sluiten van 1 of meerdere overwegen serieus overwogen moet worden. 

Sport, onderwijs en cultuur 

Sport en cultuur zijn in de afgelopen jaren onder druk komen te staan, vooral 

door Corona, maar ook door gebrek aan aandacht van de politiek. Wij willen 

dat veranderen. 

- Ook als het om cultuur gaat mogen ouderen niet buitenspel komen te staan. 

Bestaande culturele verenigingen, evenementen en de bibliotheek verdienen 

ruimhartige gemeentelijke steun. 

- De PvdA wil met de schoolbesturen in gesprek om leerachterstanden bij kinderen 

weg te werken. Kinderen moeten meer bewegen, dat is mogelijk via onze 

sportverenigingen en de scholen. Samen met de scholen willen wij meer 

cultuuronderwijs mogelijk maken. 

- Wij willen er alles aan doen om te voorkomen dat kleine scholen in onze gemeente 

worden gesloten. 

- De bestaande sportvoorzieningen in de kernen zullen daar waar nodig aan de 

moderne eisen moeten voldoen. 



- Het concentreren van sportfaciliteiten binnen de gemeente moet op de langere 

termijn op mogelijkheden en wenselijkheid worden getoetst. 

- De PvdA stelt zich op het standpunt dat juist in deze tijd is gebleken dat bewegen en 

gezond leven zeer belangrijke thema’s zijn, initiatieven zoals Het Gezonde Dorp, 

juicht de PvdA zeer toe.  

- Daarnaast moet deelname aan activiteiten van sportclubs voor iedereen betaalbaar 

zijn. De PvdA zal daartoe regelingen ontwikkelen en bestaande voorzieningen beter 

bekend maken om voor een ieder die ondersteuning nodig heeft het sporten 

toegankelijk te maken. 

Duurzaamheid en Milieu 

Om verdere klimaatverandering te voorkomen moeten we zelf onze 

verantwoordelijkheid nemen. Duurzame maatregelen moeten gemakkelijk 

realiseerbaar zijn, voor iedereen in Heeze-Leende. Wij willen daar invulling 

aan geven. 

- De gemeente dient te zorgen voor voldoende oplaadpalen voor elektrische 

voertuigen in alle kernen. 

- Via soepele en creatieve regelingen moet het plaatsen van zonnepanelen op daken 

en andere energie besparende maatregelen zoals het toepassen van een 

warmtepomp ook financieel aantrekkelijk gemaakt worden. 

- De plaatselijke Energie coöperatie wordt actief betrokken bij het ontwikkelen van de 

gemeentelijke en de regionale Energie strategie 

- De PvdA blijft pleiten voor het zo veel als mogelijk gescheiden ophalen van afval 

waardoor afval weer als grondstof kan worden gebruikt. De controle op de kosten 

binnen het samenwerkingsverband BLINK blijft een uitdaging. 

- De gemeente zal de onzekerheden bij de inwoners van Sterksel m.b.t. 

mestverwerking en –vergisting door actieve betrokkenheid moeten verminderen. 

- Beter beleid moet leiden tot meer groen in de wijken, waarbij een 

kwaliteitsverbetering van het bestaande groen gerealiseerd moet worden. 

- Wij willen een proef starten waarbij in een aantal wijken reguliere bomen worden 

vervangen door fruitbomen. Het idee erachter is jeugdigen zelf hun eigen appel of 

peer te laten plukken, waarbij spelenderwijs gezond gedrag wordt gestimuleerd. 

- De mogelijkheden voor het gebruik van de A67 corridor voor het opwekken van 

energie via wind zullen uitvoerig worden bestudeerd. 

- Bodem en ondergrond vallen bij de invoering van de Omgevingswet onder 

verantwoordelijkheid van de gemeenten. Het is de hoogste tijd om de toestand van 

de bodem in onze gemeente in kaart te brengen. 

 

                                                                                                                          



 

 

 


